
Protokoll     Sida 1 (15) 
Datum: 2024-09-10 

Protokoll från sammanträde med Knivsta 
Utbildningsnämnden (2024-09-10) 

Datum: 2024-09-10 

Tid: 14:45-17.45 

Plats: Sal Kvallsta, Knivsta kommunhus 

Mötet omfattar 
§ 23–35

Ordförande: Pierre Janson 

Sekreterare: Stella Vallgårda  

Justerare: Bengt-Ivar Fransson, Anna Koskela-Lundén. 

Protokollet har justerats digitalt. Se sista sidan för digitala underskrifter. 

Anslagsinformation 
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NÄRVAROLISTA 
Närvarande ledamöter
Pierre Janson (Knivsta nu), Ordförande 
Oscar Hahne (Kristdemokraterna), 1:e vice ordförande 
Bengt-Ivar Fransson (Moderaterna), 2:e vice ordförande, §§ 23-31 
Marianne Vikström (Knivsta nu) 
Ronald Westman (Sverigedemokraterna) 
Johan Eskhult (Centerpartiet) 
Arne Östman (Socialdemokraterna) 

Tjänstgörande ersättare 
Anna Koskela-Lundén (Liberalerna) ersätter Bengt-Ivar Fransson §§ 
32-35.
Ej tjänstgörande ersättare
Mikael Aspling (Knivsta nu)
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Mötet omfattar 
§ 23–35

 
 

Övriga närvarande 
Tapio Liimatainen (Utbildningskontoret), Utbildningschef 
Agata Viltelund (Utbildningskontoret), Verksamhetschef förskola 
Ann Ohlsson Ax (Utbildningskontoret), Administrativ chef 
Anna-Lena Persbacke (Utbildningskontoret), Enhetschef elevhälsan 
Jonas Andrae Johansson (Utbildningskontoret), Verksamhetschef grundskola, 
gymnasium, Komvux, SF 
Karin Reuterdahl (Ekonomikontoret), Verksamhetscontroller 
Maria Nordanberg (Ekonomikontoret), Förvaltningsekonom 
Stella Vallgårda (Kommunkansliet), Nämndsekreterare 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

FÖREDRAGNINGSLISTA/INNEHÅLLSFÖRTECKNING 

UN § 23   Justering    

Protokollet justeras den 17 september 2024 av ordföranden och Bengt-Ivar Fransson (M) 
§§ 10 - 17, samt Anna Koskela-Lundén (L) §§ 18 - 22.

UN § 24   Godkännande av dagordning   

Dagordningen godkänns utan ändringar. 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 25   Informationsärenden    

Personalrekryteringsrapportering 

Camilla Estlind, HR-partner, informerar. 

Sjögrenska betyg och aktuella fokusområden 

Helena Sandgren, rektor Sjögrenska gymnasiet, informerar. 

Vuxenutbildningen betyg och aktuella fokusområden 

Christina Kyhlström, rektor vuxenutbildningen, informerar. 

Enkät skola 

Jonas Andrae Johansson, grundskolechef, informerar. 

Nationella prov och betyg VT 

Jonas Andrae Johansson, grundskolechef, informerar. 

Skolnärvaro/skolfrånvaro 

Jonas Andrae Johansson, grundskolechef, informerar. 

Budget 2025 

Maria Nordanberg, förvaltningsekonom, och Agata Viltelund, förskolechef, informerar. 

Utbildningskontorets utvecklingsinsatser föregående läsår - ink. Spill från läsåret 23-24 till 
ht 24 

Tapio Liimatainen, skolchef, informerar. 

Aktuellt från förvaltningen 

Tapio Liimatainen, skolchef, informerar. 



    Protokoll 
         Utbildningsnämnden 

Sida 5 (15) 
Datum: |2024-09-10 | 

Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 26   Flytt av Sjögrenska gymnasiet   

UN-2024/19 Utbildningsnämndens beslut  

1. Utbildningsnämnden beslutar att skyndsamt fastställa kostnaderna för en
etablering av  Sjögrenska på CIK.

2. Utbildningsnämnden beslutar att lämna vidare ett önskemål till kommunstyrelsen
om en flytt av Sjögrenska gymnasiet till CIK med skolstart där höstterminen 2025
efter färdigställande av ekonomiska kalkyler.

Yrkanden och särskilda yttranden 
Bengt-Ivar Fransson (M) ändringsyrkar att första beslutssatsen ska lyda: 
Utbildningsnämnden beslutar att skyndsamt fastställa kostnaderna för en etablering 
av  Sjögrenska på CIK. 

Johan Eskhult (C) yrkar bifall till Bengt-Ivar Franssons ändringsyrkande. 

Anna Koskela-Lundén (L) lämnar in ett särskilt yttrande (skriftligt yttrande, se 
protokollsbilaga 1).  

Propositionsordning 
Ordföranden konstaterar att Bengt-Ivars (M) ändringsyrkande är huvudförslag. 
Ordföranden ställer förslaget mot avslag och finner att nämnden bifaller förslaget. 

Bakgrund 
I april 2022 beslutade utbildningsnämnden att flytta Segerstaskolan, från fastigheten 
Särsta 3:398, på grund av att bygg- och miljönämnden överlämnat ett indikativt beslut om 
att förbjuda vidare undervisning i fastigheten från den 1 augusti 2022. Skälet var 
miljöproblem i lokalerna. I beslutet framgick att Segerstaskolan, idag Valloxskolan, skulle 
överta Sjögrenska gymnasiets lokaler som i sin tur skulle flytta in i förskolan Skutans 
lokaler. Barnen på Skutan skulle fördelas till andra förskolor I närområdet. Vidare så 
beslutades att Sjögrenska gymnasiet skulle flytta vidare till CIK, Centrum för idrott och 
kultur, i augusti 2023. (se bilaga 1 - nämnd beslut) Under sommaren 2022 togs ett förslag 
fram där Sjögrenska gymnasiet skulle dela tre våningsplan i CIK med kulturskolan. Det 
visade sig att lokalanpassningarna skulle kosta drygt 21,5 mkr vilket nämnden ansåg 
vara för dyrt. Kostnaden med en avskrivningstid på 30 år skulle bli ca 3,2 mkr dyrare per 
år för utbildningsnämnden enligt beräkningar vid det aktuella tillfället. I november 2023 
lämnades ett ledarmotsinitiativ in med en önskan om att skyndsamt hitta nya lokaler till 
Sjögrenska gymnasiet samt att ta fram en tidplan för en högskoleförberedande 
gymnasieskola i Knivsta. Detta initiativ bifölls av utbildningsnämnden. (se bilaga 2 och 3 - 
Initiativärende samt nämndbeslut) Det finns stora utmaningar för Sjögrenska gymnasiet i 
befintliga lokaler. Dels är de för små för att kunna utveckla och utöka verksamheten vilket 
är nödvändigt för att få en ekonomi i balans och dels finns det en social utmaning med att 
ha en gymnasieskola i direkt anslutning till såväl låg-, mellan- som högstadieelever. 

Underlag till beslut 
Tjänsteutlåtande – 2024-08-20, Flytt av Sjögrenska gymnasiet  

Utbildningsnämndens beslut § 33 2022 - Lokalförbättringar förskola och skola 

Utbildningsnämndens beslut § 69 2023 – Ledamotsinitiativ från Bengt-Ivar Fransson (M) 
– Sjögrenska gymnasiets framtid

Ledamotsinitiativ från Bengt-Ivar Fransson (M) – Sjögrenska gymnasiets framtid
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Mötet omfattar 
§ 23–35

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunstyrelsen 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 27   Ekonomisk uppföljning per juni för 
utbildningsnämnden 2024   UN-2024/35  

Utbildningsnämndens beslut 
l. Utbildningsnämnden tar emot den ekonomiska uppföljningen för utbildningsnämnden 
2024 per juni.

2. Beslutet anmäls till kommunstyrelsen för kännedom

Propositionsordning 
Ordföranden konstaterar att utsänt förslag till beslut är huvudförslag. Ordföranden ställer 
utsänt förslag till beslut mot avslag och finner att nämnden bifaller förslaget.  

Sammanfattning av ärendet 
Utbildningsnämndens prognos för 2024 per juni är ett underskott på 768 tkr. 

Måltidsverksamheten samt VUX & SFI prognostiseras med budget i balans.  

Förskolan har en prognos med överskott om 157 tk som beror på högre 
migrationsintäkter avseende 2023 än beräknat och mer medel från regeringen med 
anledning av hög inflation men som dämpas av underskott på en del kommunala enheter 
beroende på färre barn och fler som går färre än 15 timmar.  

Grundskolan prognostiseras med underskott om l 092 tkr där de kommunala 
verksamheterna har ett underskott på 2 407 tkr vilket beror på för få elever i förhållande 
till behovet av personal samt relativt många elever med särskilda behov. Dock dämpas 
detta lite av medel från regeringen för den höga inflationen, samt ett litet överskott inom 
elevhälsa och för lokaler. Även centralt prognostiseras underskott för grundskolan till följd 
av advokatkostnader avseende Segerstaskolan samt högre kostnader för skolskjuts. Men 
däremot prognostiseras ett överskott i pengsystemet för grundskola på ca 2,1 mkr pga en 
högre andel kommunala elever och en lägre utbetalning för nyanlända och SVA.  

Underlag till beslut 
Tjänsteutlåtande 2024-08-06 

Ekonomisk uppföljning per juni 2024 

Skickas till 
Akten 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 28   Godkännande av Samverkansavtal - primärt 
samverkansområde, gymnasiet   UN-2024/133  

Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden godkänner "Samverkansavtal - primärt samverkansområde, 
gymnasiet".  

Propositionsordning 
Ordföranden konstaterar att utsänt förslag till beslut är huvudförslag. Ordföranden ställer 
utsänt förslag till beslut mot avslag och finner att nämnden bifaller förslaget.  

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet handlar om ett godkännande av ett nytt samverkansavtal för primärt 
samverkansområde för gymnasiet. Grunden till behovet att ett nytt avtal är förändringar i 
skollagen som slår igenom läsåret 2025/2026. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2024-08-08 Godkännande av Samverkansavtal - primärt 
samverkansområde, gymnasiet 
Gymnasiedimensioneringen, info till Un bearbetad 
Samverkansavtal, primärt samverkansområde gymnasiet uppdaterad 

Beslutet skickas till 
Akten  

Övriga berörda samverkanskommuner 



    Protokoll 
         Utbildningsnämnden 

Sida 9 (15) 
Datum: |2024-09-10 | 

Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 29   Delårsuppfölljning – utbildningsnämndens 
internkontrollplan 2024   UN-2024/106  

Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden godkänner delårsuppföljningen av utbildningsnämndens 
internkontrollplan 2024 

Propositionsordning 
Ordföranden konstaterar att utsänt förslag till beslut är huvudförslag. Ordföranden ställer 
utsänt förslag till beslut mot avslag och finner att nämnden bifaller förslaget.  

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med den interna kontrollen är att tillse tillförlitlig rapportering om verksamhet och 
ekonomi, uppfyllelse av mål samt efterlevnad av lagar och regler. lnternkontrollplanen är 
ett verktyg för att säkerställa att den interna kontrollen hanteras systematiskt och är 
tillräcklig. Utbildningsnämndens internkontroll plan för 2024 (dnr: UN-2023/237) anger att 
en återkoppling gällande hanteringen av fyra risker med högt riskvärde ska ske per delår. 
Sammanställningen visar att samtliga av dessa risker hanteras enligt plan. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2024-06-27, Delårsuppföljning utbildningsnämndens internkontrollplan 
2024 
Delårsuppföljning - Utbildningsnämndens internkontrollplan 2024 

Karin Reuterdal, verksamhetscontroller, informerar. 

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunfullmäktige 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 30   Motion 2024:06 från Bengt-Ivar Fransson (M) – 
Handlingsplan för särskilt begåvade elever   UN-2024/100 

Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden yrkar avslag på motionen med hänvisning till det pågående 
utvecklingsarbetet och de resurser som Skolverket tillhandahåller. 

Yrkanden 
Bengt-Ivar Fransson (M) yrkar att motionen ska bifallas. 

Propositionsordning 
Ordföranden konstaterar att utsänt förslag till beslut är huvudförslag. Ordföranden ställer 
utsänt förslag till beslut mot Bengt-Ivar Franssons yrkande och finner att nämnden bifaller 
utsänt förslag till beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Motionen lyfter behovet av att identifiera och stödja särskilt begåvade elever i Knivsta 
kommun för att säkerställa en likvärdig och kvalitativ utbildning. Enligt skollagen ska alla 
elever få den stimulans de behöver för att utvecklas maximalt. Detta inkluderar elever 
som enkelt uppnår kunskapskraven, vilka också bör få anpassad undervisning och 
utmaningar. Det framhålls att det kan vara svårt att känna igen särskilt begåvade elever, 
särskilt de som är introverta eller ifrågasättande, och att dessa elever inte bör förbises. 
Vikten av att tidigt identifiera och stödja dessa elever betonas för att främja deras 
välmående och utveckling. 

Underlag till beslut 
Tjänsteutlåtande 2024-08-08, Särskilt begåvade 
Motion anmäld 2024-04-25, Handlingsplan för begåvade elever 

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunstyrelsen 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 31   Motion 2024:09 från Lotta Wiström (L) – 
Ungdomars trygghet och framtidstro   UN-2024/104 

Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden yrkar avslag på motionen med hänvisning till de insatser som redan 
pågår. 

Yrkanden 
Anna Koskela-Lundén (L) yrkar att motionen ska bifallas. 

Propositionsordning 
Ordföranden konstaterar att utsänt förslag till beslut är huvudförslag. Ordföranden ställer 
utsänt förslag till beslut mot avslag och finner att nämnden bifaller förslaget.  

Reservationer 
Anna Koskela-Lundén (L) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, se 
protokollsbilaga 2).  

Underlag till beslut 
Tjänsteutlåtande 2024-05-28, Ungdomars framtidstro 

Motion L 2024-04-25, Ungdomars trygghet framtidstro 

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunstyrelsen 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 32   Motion 2024:11 från Lotta Wiström (L) – Agerande 
vid akuta våldssituationer   UN-2024/105 

Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämnden anser motionen vara besvarad i tidigare redovisningar kring 
pågående dödligt våld. 

Yrkanden 
Anna Koskela-Lundén (L) och Arne Östman (S) yrkar att motionen ska bifallas. 

Propositonsordning 
Ordföranden konstaterar att utsänt förslag till beslut är huvudförslag. Ordföranden staller 
utsänt förslag mot Anna Koskela-Lundéns yrkande och finner att nämnden bifaller 
förslaget.  

Reservationer 
Anna Koskela-Lundén (L) och Arne Östman (S) reserverar sig mot beslutet. 

Underlag till beslut 
Tjänsteutlåtande – 2024-08-12, akuta våldssituationer 

Motion L 2024-04-25, Agerande vid akuta våldssituationer 

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunfullmäktige 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 33   Motion 2024:10 från lotta Wiström (L) - Stärk 
resurserna till uppsökandegruppen   UN-2024/137  

Utbildningsnämndens beslut 
Utbildningsnämndens förslag till kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen avslår motionen. 

Yrkanden 
Anna Koskela-Lundén (L) och Arne Östman (S) yrkar att motionen ska bifallas. 

Propositionsordning 
Ordföranden konstaterar att utsänt förslag till beslut är huvudförslag. Ordföranden staller 
utsänt förslag mot Anna Koskela-Lundéns yrkande och finner att nämnden bifaller 
förslaget.  

Reservationer 
Anna Koskela-Lundén (L) och Arne Östman (S) reserverar sig mot beslutet. 

Underlag till beslut 
Tjänsteutlåtande 2024-08-20 
Uppdragsbeskrivning Uppsökandegruppen 

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunstyrelsen 
Lotta Wiström 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 34   Övriga anmälningsärenden   

Följande ärende är anmält till nämnden: 

Skolval, inflytt och byte – skolstart 2024 
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Mötet omfattar 
§ 23–35

UN § 35   Anmälan av delegationsbeslut   

Följande ärenden är anmälda till nämnden: 

Tillsynsbeslut förstagångstillsyn Ströms slott Kotten-pedagogisk omsorg, 2024-04-22 

Solskjutsbeslut 2024-06-01 -2024-06-30 



Utbildningsnämnden 2024-09-10 UN 

Särskilt yttrande 

På utbildningsnämndens sammanträde den 26.e april 2022 fattades beslut om att flytta 

Sjögrenska gymnasiets verksamhet till CIK. Ärendet har varit under utredning under drygt ett 

år.  

Vi anser att det är viktigt med kontinuitet i utbildningsnämndens samtliga verksamheter. 

Inför dagens beslut den 10e september finns ingen detaljerad kalkyl av verksamhetens flytt 

till CIK. Det hade varit önskvärt- Vidare har vi har vi även en utredning gällande behovet av 

en etablering av en ny gymnasieskola för större elevunderlag i Knivsta att ta ställning till. Vi 

betonar vikten av att inte tappa fokus på detta samt den ekonomiska investeringen det 

kommer att innebära. 

Knivsta 240910 

Anna Koskela-Lundén 

Liberalerna  

Protokollsbilaga 1 



Skriftlig reservation 

Motion 2024:09 Ungdomars trygghet och framtidstro 

Ärendenummer: UN-2024/104 

Bakgrund: På utbildningsnämnden möte yrkades avslag på vår motion med hänvisning till de 

insatser som reda pågår.  

Sammantaget har vi tagit del av fortsatt låga siffror gällande våra ungdomars känsla av 

trygghet i skolan. Detta i kombination med att ett få unga ser ljust på framtiden för kräver 

åtgärder. Det räcker inte med att vi år efter år tar del av statistik.  

Liberalerna yrkar att ge utbildningskontoret i uppdrag: 

Att på aggregerad nivå undersöka de bakomliggande orsakerna till flickornas och pojkarnas 

känsla av otrygghet. 

Att utifrån resultatet ovan återkomma med aktiviteter för ökad känsla av trygghet 

Att till aktiviteterna koppla en tidsplan samt ett datum för utvärdering samt återkoppling av 

resultat till nämnd. 

Vi anser att det är ytterst beklagligt att man inte yrkade bifall till vårt förslag på kartläggning 

på en mer aggregerad nivå för att säkerställa att rätt insatser sätts in. Särskilt mot bakgrund av 

att det på samma nämndmöte presenterade statistik som visade att ca 90 elever i våra skolor 

ofta eller alltid känner sig otrygga i skolan. Detta trots tidigare och pågående insatser 

majoriteten hänvisar till.  

Anna Koskela-Lundén 

Liberalerna Knivsta  

240910 

Protokollsbilaga 2
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